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      Аннотация

    
        
          Представленная работа посвящена разработке цифрового измерительного модуля на основе термопары для измерения быстро изменяющейся температуры. Требования к разработке: диапазон измеряемой температуры от 0 ° C до 1800 ° C , максимальная частота измеряемого сигнала - 100 Гц, основная абсолютная погрешность не превышает 0,7 ° С в течение всего диапазона измеряемых величин. Был проведен анализ и выбраны элементы для системы. Построены структурная и принципиальная схемы устройства. Разработана блок-схема алгоритма работы микроконтроллера в составе термометра. Был проведен рассчет статических погрешностей разработанного устройства. Рассмотрены способы компенсации динамической погрешности и проведена коррекция динамической погрешности измерительного канала, вызванной недостаточной шириной частотной характеристики использованного аналого-цифрового преобразователя с помощью обратного фильтра.
        

        
          ˆThe presented work is dedicated to the development of the thermocouple measuring system for the quick changing temperature. The following requirements are satisfied: the range of measured temperatures is from 0°C up to 1800°C, the maximum frequency of the measured signal is 100 Hz, the basic absolute error doesn't exceed 0.7°C for the entire diapason of measured values. The analysis was performed of possible ways of such a system realization. The system components were chosen. The structural and principle schemes were developed. The block-scheme of the algorithm of the used microcontroller is presented. The error for the static-mode measurements was estimated for the developed meter. The different methods were considered for the compensation of the dynamic error caused by insufficient width of frequency characteristics of the used analog-to-digital converter. The dynamic error was corrected of the developed measuring channel with the inverse filter.
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